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Ændringsforslag nr. 1 
forkastedes med 129 stemmer imod 9. 

Ændringsforslagene nr. 2-10 betragtedes 
som 
forkastet med samme stemmetal som æn- 
dringsforslag nr. 1. 

Lovforslagets §§ 1 og 2 og dets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden for- 
nyet udvalgsbehandling. Hvis ingen gør 
indsigelse imod dette forslag, betragter jeg 
det som. vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Man gik dernæst til afstemning vedrø- 
rende forslag til lov om ændring i lov om 
pension og hjælp til enker m fl. (Forhøjelse 
af grundbeløb m. v.). 

Ændringsforslaget 
forkastedes med 131 stemmer imod 9. 

Lovforslagets §§ 1 og 2 og dets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte t i l  tredje behandling uden for- 
nyet udvalgsbehandling. Hvis ingen gør 
indsigelse imod dette forslag, vil jeg betragte 
det som vedtaget. (Ophold). Det er ved- 
taget. 

Sluttelig foretoges afstemning vedrørende 
forslag til lov om ændring i lov om omsorg 
for invalidepensionister og folkepensionister. 
(Forhøjelse af beløb til personlige fornøden- 
heder). 

Lovforslagets §§ 1 og 2 og dets overgang, til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden for- 
nyet udvalgsbehandling. Hvis ingen gør 
indsigelse imod dette forslag, vil jeg be- 
tragte det som vedtaget. (Ophold). Det er 
vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om stats- 
anstalten for livsforsikring. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 68) 
findes i tidenden sp. 1520, udvalgets be- 
tænkning i tillæg B. sp. 57). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i be- 
tænkningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsfor- 
slaget og spørgsmålet om lovforslagets over- 
gang til tredje behandling sattes til for- 
handling under ét. 

Thomas Have: Udvalget har holdt tre 
møder og har herunder fået besvaret nogle 
spørgsmål, der har været stillet til finans- 
ministeren, og det er herefter for udvalget 
godtgjort, at hvis lovforslaget vedtages, er 
det muligt for statsanstalten for livforsikring 
at bruge samme præmieberegningsgrundlag 
som de private livsforsikringsselskaber fra, 
1. januar 1966. 

Jeg skal på udvalgets vegne anbefale det 
af ministeren stillede ændringsforslag til 
vedtagelse, og jeg kan på hele udvalgets 
vegne anbefale, at det således ændrede lov- 
forslag vedtages ved anden behandling. 

Johan Asmussen: Ved første behandling 
af lovforslaget rørte jeg lidt ved netop den 
paragraf 43, som man nu foreslår ændret. 
Det forekom mig, at den ikke var helt så 
klar, som den burde være. Nu har man altså, 
om jeg så må sige, vendt 'op og ned på para- 
graffen og stillet det op som hovedregel, at 
bonus skal bruges til opskrivning, og at det 
skulle være undtagelsen, at den udbetales 
kontant, sådan at kontant udbetaling kræver 
vedtagelse af bestyrelsen. Jeg går ud fra, at 
det må være sådan, at hvis det skulle blive 
vedtaget af bestyrelsen, at der skal ske 
kontant udbetaling, sker det generelt for 
alle. Men samtidig går jeg også ud fra, at 
det er en selvfølge og måske derfor ikke 
nævnt i lovforslaget, at den enkelte for- 
sikringstager, der ellers skulle have kontant 
udbetaling, alligevel kan få sin forsikring 
opskrevet. Måske kunne det have været 
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[Johan Asmussen.] 
rimeligt at tage det med i lovforslaget, men 
jeg indrømmer, at hvis man kan betragte 
det som en så oplagt selvfølge, som, det vel 
må være, så er der ikke noget at sige til, at 
man har undladt det. 

Vi synes principielt, det kan være rigtigt 
at formulere bestemmelsen, som det er sket 
nu; derved bliver statsanstaltens ordning jo 
parallel med de private selskabers, og det 
kan vi tiltræde. Vi kan derfor stemme for 
lovforslaget. 

Indenrigsministeren (Hans Hækkerup): 
Den højtærede finansminister kan ikke være 
til stede, men jeg vil gerne sige, at jeg umid- 
delbart tror, at det ærede medlem hr. 
Johan Asmussens fortolkning af bestemmel- 
sen er rigtig. Jeg skal henlede finansministe- 
rens opmærksomhed på spørgsmålet, således 
at han eventuelt kan tage det op ved tredje 
behandling. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

§§ 1-42, ændringsforslaget, § 43, således 
ændret, og §§ 44-48 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden. for- 
nyet udvalgsbehandling. Hvis ingen gør 
indsigelse imod dette forslag, betragter jeg 
det som vedtaget. (Ophold). Det er ved- 
taget. 

Jeg skal her afbryde mødet. 

Folketingets næste møde afholdes i dag 
kl. 1440 med følgende dagsorden: 

1) Første behandling af: 

Forslag til folketingsbeslutning om æn- 
dring af folketingets forretningsorden. 

2) Første behandling af: 

Forslag til lov om ændring af lov om 
økonomisk samordning [af Stetter m.:fl. J. 

3) Første behandling af: 

Forslag til lov om ændring i lov om be- 
regning af et reguleringspristal [af Niels 
Westerby og Diderichsen]. 

4) Valg af 17 medlemmer til et udvalg an- 
gående: , 

Forslag til lov om udskrivning af ind- 
komst- og formueskatten til staten for 
skatteåret 1966-67. 

Mødet hævet kl. 1435. 

41. møde.  

Tirsdag den 14. december kl. 1440. 

Anden næstformand (Thestrup): Medlem 
af folketinget A. C. Normann har meddelt 
mig, at han ønsker til forsvarsministeren at 
stille følgende spørgsmål: 

홢Vil ministeren træffe foranstaltninger 
til, at Børsmose Kirke i Ål sogn og Mose- 
vrås Kirke i Oksby sogn, uanset den sted- 
fundne ekspropriation af området til 
militære formål, sammen med kirkegår- 
dene kan blive bevaret og fortsat til- 
gængelige for befolkningen, samt give til- 
sagn om en erstatning, der muliggør op- 
førelse af en ny kirke uden for det militære 
område, såfremt befolkningens flytning 
medfører et behov herfor?" 
Spørgsmålet vil blive optaget på dags- 

ordenen for tingets førstkommende spørge- 
tid, 

Medlem af folketinget Hans Pihl har med- 
delt mig, at han ønsker til forsvarsministeren 
at stille følgende spørgsmål: 

홢Hvad kan der gøres for at forbedre 
sikkerheden i det meteorologiske instituts 
vejrmeldinger for den østlige Østersø?" 
Spørgsmålet vil blive optaget på dags- 

ordenen for tingets førstkommende spørge- 
tid. 

Fra overbetjent Richardt Lykke Jørgen- 
sen har jeg modtaget meddelelse om, at han 
er villig til at indtræde som midlertidigt 
medlem af folketinget under den folketings- 
mand Niels Matthiasen tilståede orlov. 


